

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, November 22, 2013 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

M.-C. Aubin
S. Clamageran
C. Coates
A. Dawson
J. Drexler
G. Ewen
R. Furgiuele
L. Hébert
A. Hutchison
J. Kowal
W. Maas (Chair/président)
G. McGillivray

K. McRoberts
J M Montsion
B. Morgan
D. Olin
A. Ouedraogo
E. Raventós-Pons
I. Roberge
D. Savard
C. Silva
B. Singer
D. Spring
Y. Szmidt

J. McDonough-Dolmaya
A. Pyée
M. Horn
N. Chaloux
M. Felian
S. Hukil
A. Mehta
D. Ray
I. Riley
S. Vladusic
A. Walcott
D. Zaboli

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 22 novembre 2013 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:35 p.m.

The Chair's remarks focused on Glendon's declining faculty complement and the importance of faculty rather than administrative governance.
[See link.](#)

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 35.

Les remarques du président sont consacrées à la diminution du nombre de professeurs à Glendon et à l'importance de ces derniers par rapport à la gouvernance administrative. [Voir lien.](#)

2. Minutes of the previous meeting

- **October 25, 2013**

The minutes were approved.

2. Procès-verbal de la séance précédente

- **25 octobre 2013**

Le procès-verbal est approuvé.

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Inquiries and Communications

- [Message from R. Mykitiuk, Chair of Senate](#) - received
- Principal Remarks

The Principal talked briefly about the Ontario Government Action Plan for French-Language Postsecondary Education for which the Government granted \$16.5 million to support, over the next three years, the expansion of French-language postsecondary programming in Southern Ontario. He also outlined the process through which the University might apply for a ‘partial designation’ which would focus primarily on Glendon.

5. Budget presentation

The Principal made the following presentation on the budget. [See link](#).

6. Role and Development of Council

J M Montsion introduced M. Horn and J. Drexler whom he invited to entertain Council members with some historical background of Council since its inception in the early sixties.

M. Horn reminisced on how Committee membership was far more attractive to Faculty members and students. He noted, with disappointment, that as opposed to a few decades ago, Faculty members have unfortunately lost their interest to serve on Committees of Council.

J. Drexler talked about the various committees which were created and dissolved over the past few years. She mentioned that if faculty members wished to have a say about the future of the college and the lives of the students, they should volunteer to sit on committees, where most academic decisions are taken. She also commended the Nominating Committee for their work in trying to get Faculty members to serve on the Committees.

4. Communications et questions diverses

- [Message de R. Mykituk, présidente du Sénat](#) - reçu

- Remarques du principal

Le principal parle brièvement du Plan d'action pour l'éducation postsecondaire en langue française pour lequel le gouvernement a investi 16,5 millions de dollars pour élargir les programmes postsecondaires en français dans le sud de l'Ontario. Il souligne également le processus par lequel l'université pourrait faire une demande pour une « désignation partielle » qui viserait principalement Glendon.

5. Présentation du budget

Le principal fait la présentation suivante sur le budget. [Voir lien](#).

6. Rôle et développement du Conseil

J M Montsion présente M. Horn et J. Drexler qu'il a invités pour donner aux membres du Conseil quelques éléments historiques sur le Conseil depuis ses débuts dans les années soixante.

M. Horn rappelle à quel point, par le passé, la participation aux comités présentait beaucoup plus d'intérêt pour les membres de la faculté et les étudiants. Il note, avec regret, que par rapport à il y a quelques décades, les membres de la faculté ont malheureusement perdu leur intérêt pour participer aux comités du Conseil.

J. Drexler parle des différents comités créés et dissous au cours des dernières années. Elle mentionne que si les membres de la faculté souhaitent avoir leur mot à dire sur l'avenir du collège et la vie des étudiants, ils devraient se porter volontaires pour participer aux comités où la plupart des décisions académiques sont prises. Elle félicite aussi le comité des mises en candidature de ses efforts pour tenter de persuader les membres de la faculté de participer aux comités.

7. Reports from Standing Committees

(a) Curriculum Committee

D. Savard of the Curriculum Committee presented the submissions from the following Department: English, Hispanic Studies, Philosophy, Political Science, Sociology, Translation and Women's Studies.

All submissions with the exception of three from the Sociology Department on pages 28-33 were approved.

(b) Policy and Planning Committee

J M Montsion reminded members of the roundtable on General Education scheduled for December 3, 2013 from 12:00 to 1:30 pm. in the Senate Chamber and urged all interested in the issue to participate.

8. New Business

- There was none.

9. Adjournment

The meeting was adjourned at 3:30 p.m.

7. Rapports des comités permanents

(a) Comité des programmes

D. Savard, du comité des programmes présente les soumissions des départements suivants : Anglais, Études hispaniques, Philosophie, Science politique, Sociologie, Traduction et Études des femmes.

Toutes les soumissions, à l'exception de trois du département de Sociologie, (pages 28-33) sont approuvées.

(b) Comité de direction et planification

J M Montsion rappelle aux membres la table-ronde sur les cours d'Éducation générale qui aura lieu le 3 décembre 2013 de midi à 13 h 30 dans la salle du sénat et il encourage tous ceux qui s'intéressent à la question à y participer.

8. Affaires nouvelles

- Il n'y en a aucune.

9. Levée de la séance

La séance est levée à 15 h 30.